

Title (en)
Folder.

Title (de)
Falzmaschine.

Title (fr)
Pliuse.

Publication
EP 0059357 A1 19820908 (DE)

Application
EP 82101095 A 19820215

Priority
CH 132181 A 19810226

Abstract (en)

[origin: US4403981A] The material to be folded (a, b) and consisting of one or several sheets is introduced into a flat cartridge (1) up to the point (A) of the fold to be formed by means of a pair of supply rollers (29, 30). Subsequently, the cartridge (1) is turned around an axis (2) in a right angle to the introductory direction whereby a feed roll (9) presses temporarily the point (A) of the material to be folded (a, b) against the edge (6) of the cartridge at which it was introduced and folds the material to be folded (a, b) thus over the edge (6) at this point (A). Finally, the material to be folded (a, b) is taken over by a pair of folding rollers (11, 12) with the top of the thus formed fold leading which presses the fold together. During this process, the portion (a) of the material to be folded introduced into the cartridge (1) remains constantly plane so that, for example, a credit card or a flat sample can be attached with paper clips at this portion without impeding the operation of the folding station or making it more difficult.

Abstract (de)

Das aus einem oder mehreren gemeinsam zu falzenden Bogen bestehende Falzgut (a, b) wird mittels eines Zufuhrwalzenpaars (29, 30) bis an die Stelle (A) des zu bildenden Falzes in eine flache Kassette (1) eingeführt. Danach wird die Kassette (1) um eine zur Einführrichtung rechtwinklige Achse (2) gedreht, wobei eine Andruckwalze (9) die Stelle (A) des Falzgutes (a, b) vorübergehend an den Kassettenrand (6), an dem es (5) eingeführt wurde, presst und das Falzgut (a, b) dadurch an dieser Stelle (A) über den Rand (6) faltet. Schliesslich wird das Falzgut (a, b) mit dem Scheitel der so gebildeten Falte voran von einem Falzwalzenpaar (11, 12) übernommen, das die Falte zur Bildung des Falzes zusammenpresst. Dabei bleibt der in die Kassette (1) eingeführte Teil (a) des Falzgutes dauernd eben, so dass an diesen Teil z.B. eine Kreditkarte oder ein flacher Musterteil mit Heftklammern angeheftet sein kann, ohne dass dadurch die Arbeitsweise der Falzstation behindert oder erschwert würde.

IPC 1-7

B65H 45/12

IPC 8 full level

B65H 45/12 (2006.01)

CPC (source: EP US)

B65H 29/008 (2013.01 - EP US); **B65H 45/12** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] US 4010598 A 19770308 - MUELLER HEINZ JAKOB
- [A] FR 720215 A 19320217
- [A] US 2019211 A 19351029 - HERMANN CLARE
- [A] FR 2236659 A1 19750207 - IZDATELSTVO IZVESTIA SOVETOV [SU], et al
- [A] US 3895722 A 19750722 - PLUNTZ DARRELL E

Cited by

EP0312178A1; DE4220404A1; US5843453A; AU676215B2; US5803890A; GB2254603A; GB2254603B; US4985013A; WO2006048177A2; WO2006048177A3; WO9408882A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0059357 A1 19820908; EP 0059357 B1 19850925; DE 3266459 D1 19851031; US 4403981 A 19830913

DOCDB simple family (application)

EP 82101095 A 19820215; DE 3266459 T 19820215; US 35205682 A 19820224